

Richard Makuza

Program officer, Rwanda and Burundi Program

Kigali Rwanda

Makuza Richard works as MCC Rwanda 's program officer, a position he has held since 2015. He supports MCC – funded partner projects by accompanying the partners in planning, monitoring, evaluation, and reporting (**PMER**) to their capacity. The goal is to give them more option for future partnership while simultaneously improving project effectiveness and positive impact for beneficiaries. Development and peacebuilding intertwine in various way in these projects and, in many cases, mutually support each other.

Richard holds a MBA in project management from the university of Kigali, which followed his BA degree in Agriculture from the former National university of Rwanda.

Besides working with partners who are building peace in various way, Richard' s peace building related credentials include participant in both the Great Lakes Institute (**GLI**) leadership seminar for regional peacebuilders and the GLI Rwanda alumni working group (which he currently chairs). As well as in the MCC Africa peace network (**MAPN**).

As he works to make their future more peaceful. Richard parents two young children together with his wife partner Anysia Ndayizi. And when time permits, Richard loves to read, think and discuss ideas for how to make Africa a better place.

Richard Makuza

Chargé de Programmes, Programme Rwanda et Burundi

Kigali, Rwanda

Makuza Richard travaille comme chargé des Programmes au sein du MCC Rwanda, un poste qu'il occupe depuis 2015. Il appuie les projets partenaires financés par MCC en accompagnant les partenaires dans la planification, suivi, évaluation, et le rapportage. L'objectif est de leur donner plus d'option pour un partenariat dans l'avenir, tout en améliorant simultanément l'efficacité du projet et l'impact positif pour les bénéficiaires. Le développement et la consolidation de la paix s'entremêlent de diverses manières dans ces projets et, dans de nombreux cas, se soutiennent mutuellement.

Richard est détenteur d'un Master en gestion de projets de l'Université de Kigali qui a suivi sa licence en Agriculture de l'ex Université Nationale du Rwanda.

En plus de travailler avec les partenaires qui édifient la paix de diverses manières, les références liées à l'édification de la paix de Richard incluent la participation à la fois au Great Lakes Institute (**GLI**), séminaire de leadership pour les artisans de la paix régionaux et au groupe de travail des anciens du GLI Rwanda (qu'il préside actuellement), ainsi que dans le réseau de paix MCC Afrique (**MAPN**) alors qu'il s'efforce de rendre leur avenir plus paisible.

Richard est parent de deux jeunes enfants avec son épouse Anysia Ndayizi. Et quand le temps le permet, Richard aime lire, réfléchir et discuter des idées sur comment faire de l'Afrique un endroit meilleur.